
Motie (M 01) vreemd ‘Haalbaarheid van Ruimte voor Economie en Netcongestie’

De raad van de gemeente Groningen, in vergadering bijeen op 21 juni 2023, n.a.v. 
de collegebrief “Ruimte voor Economie”.

Constaterende dat;

 In 2025 zowel bestaande als nieuwe bedrijven wettelijk verplicht worden 
om zonnepanalen op hun daken te leggen,

 De gemeente Groningen anno 2023 volgens de netbeheerders in een oranje
gebied ligt waar extra invoeding (lees levering van stroom aan het net) op 
dit moment niet mogelijk is.

Overwegende;

 Het plaatsen van extra opwekking in de vorm van zonnepanalen (en 
windenergie bij Roodehaan) extra capaciteit vergt van het nu al overbelaste
stroomnet,

 De aanleg van zonnepanelen op daken van bedrijven wettelijk op basis gaat 
op het principe van volgorde van aanmelding bij de netwerkbeheerders 
(first come, first served), met als gevolg dat nieuwe bedrijven vanaf 2025 
achteraan de rij komen te staan, 

 De invoercapaciteit in andere delen van het stroom in Nederland helemaal 
vol zit zoals in Friesland en daar geen bedrijf meer kan worden aangesloten,

 De particuliere opwek en bijplaatsing van zonnepanelen geen beperking 
heeft en in de komende jaren een toename van bijplaatsing te verwachten 
is, en daarmee een extra beroep tot op de invoercapaciteit,

 Het college voornemens is om huidige bedrijventerreinen uit te breiden,
 Het voortbestaan van bedrijven, behoud van bedrijven, en de komst van 

nieuwe bedrijven op het spel komt te staan als er te weinig invoercapaciteit
op het stroomnet is, 

 En daarmee de economische groei en de werkgelegenheid structureel in 
gevaar kan komen,

 Groningen Stroomt Door zich beperkt tot slechts één onderzoekspilot van 
één bedrijventerrein, namelijk Westpoort.



Roept het college op;

 Voor alle bedrijventerrein in de gemeente Groningen een brede 
haalbaarheidsanalyse te maken van het stroomnet met in achtneming van 
de al genoemde risico’s. En de huidige en toekomstige 
capaciteitsproblemen van 2025 en alle de risico’s te onderzoeken en in 
kaart te brengen,

 De resultaten van de analyse en het onderzoek bij voorkeur eind 2023 en 
uiterlijk in het eerste kwartaal 2024 te rapporteren aan de raad, 

 Met maatregelen, voorstellen en oplossingen voor de capaciteitsproblemen
te komen en indien nodig dit in samenspraak met bedrijven en 
netbeheerders te doen, zodat de Raad begin 2024 nog de mogelijkheid 
heeft om bij te sturen en beslissingen te nemen. 

En gaat over tot de orde van de dag.

Dennis Ram, PVV Groningen


